النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يووية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

2024 (وايو) 2024



خالد حنفي من المؤتمر الصحي العربي اليونان اللول في اثينا: زيادة حجم اللستثوارات بين العالم العربي واليونان في قطاع الرعاية الصحية من 200 مليون الى اكثر من مليار يورو

اكد امين عام اتحاد الغرف العربية الدكتور خالد حنفي، خلال فعاليات مؤتمر الصحة العربي اليوناني الأول، الذي عقد في أثينا - اليونان خلال الفترة 22 – 23 مايو، بحضور رسمي حاشد من الجانبين العربي واليوناني، يتقدمهم ضيف الشرف وزير الصحة في جمهور اليونان اذونيس جيورجياذيس، بالاضافة الى مستثمرين عرب ويونانيين في مجال الرعاية الصحية، ان قيمة الصادرات اليونانية من المنتجات الطبية إلى الدول العربية بلغت في عام 2022 ما يقارب 200 مليون يورو، في حين ارتفعت قيمة الصادرات العربية من المنتجات الطبية إلى اليونان في عام 2021.

وأوضح الامين العام انه استثمرت شركات يونانية في مشاريع للرعاية الصحية في بعض الدول العربية، مثل مصر والمملكة العربية السعودية. في حين قامت بعض الدول العربية بضخ استثمارات في قطاع الرعاية الصحية اليوناني، خاصة في مجال السياحة العلاجية. الى جانب ذلك تم توقيع العديد من الاتفاقيات بين الجامعات العربية واليونانية لتبادل الطلاب والأساتذة وبرامج البحث العلمي. كما وتقام بانتظام مؤتمرات وورش عمل مشتركة حول مواضيع ذات صلة بالصحة العامة.

ونوه الى انه قدمت اليونان مساعدات إنسانية للدول العربية في حالات الطوارئ، مثل الكوارث الطبيعية والحروب. وشملت هذه المساعدات أدوية ومعدات طبية وفرق طبية متخصصة.

وقال انه امام هذا الواقع فان هذا المؤتمر يمثل علامة فارقة ومهمة في تعزيز العلاقات الوثيقة بين العالم العربي واليونان في قطاع حيوي ألا وهو: الرعاية الصحية. وفي هذا المجال اظهرت غرفة التجارة العربية اليونانية باستمرار أن منطقتنا تتمتع بتاريخ ثري من التعاون، لا سيما في مجال السعي نحو التقدم العلمي. وعلى مدى قرون، كان العالم العربي

واليونان روادا في مجال الطب والصيدلة، حيث أسهموا بشكل كبير في تطوير الصحة العالمية وقدموا مساهمات لا تقدر بثمن في الطب والصناعات الدوائية، والتي شكلت ملامح هذين المجالين حتى يومنا هذا. واعتبر أنه اليوم، ونحن نواجه تحديات غير مسبوقة، بما في ذلك تداعيات الأوبئة والتوترات العالمية المستمرة والتي أثرت على اقتصاداتنا وأنظمتنا الصحية، أصبح من الأهمية بمكان أن نجدد التزامنا بالتعاون والنمو المشترك. وهذا يمثل فرصة فريدة للعالم العربي واليونان لأننا نمتلك الموارد اللازمة: العقول الماهرة، الموارد الطبيعية، والقرب الجغرافي الاستراتيجي. فمن خلال توحيد الجهود، يمكننا الارتقاء بتعاوننا في جميع جوانب الرعاية الصحية، بدءًا من تطوير الأدوية والأبحاث المتطورة إلى تحديث المستشفيات وتبادل المعرفة، ويمثل هذا المؤتمر منصة مثالية لاستكشاف هذه الإمكانيات، ومناقشة سبل تعزيز تعاوننا في صناعة الأدوية، وتعزيز شراكات البحث، وضمان ممارسات فعالة في المشتريات بالمستشفيات. بالاضافة الى بتبادل الخبرات ونقل المعرفة والاحتفال بالقصص الناجحة التي تمهد الطريق لمستقبل أكثر إشراقا في مجال الرعاية الصحية العربية اليونانية.

Union of Arab Chambers

وشدد الدكتور خالد حنفي على أن اتحاد الغرف التجارية العربية يؤمن إيمانا راسخا بالإمكانات الهائلة لهذه الشراكة ونحن على ثقة بأن المناقشات التي ستجري خلال هذا المؤتمر ستكون مفيدة وبناءة على حد سواء. وأشجع الجميع على المشاركة الفعالة، ومشاركة خبراتهم، وبناء علاقات جديدة لكي نجعل هذه بداية حقبة جديدة من التعاون في قطاع الرعاية الصحية، حقبة تبني على تاريخنا المشترك وتفتح الطريق لمستقبل صحي أفضل لكل من العالم العربي واليونان.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)



Khaled Hanafi from the 1st Greece-Arab Health Conference in Athens: Increasing the Volume of Investments between the Arab World and Greece in the Healthcare Sector from 200 Million to More than 1 Billion Euros

Secretary General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, confirmed during the activities of the First Arab-Hellenic Health Conference, which was held in Athens - Greece during the period 22-23 May, in the presence of a massive official presence from the Arab and Greek sides, who were led by the guest of honor, Minister of Health of the Greek Republic, Adonis Giorgiadis. In addition to Arab and Greek investors in the field of health care, that the value of Greek exports of medical products to Arab countries in 2022 amounted to approximately 200 million euros, while the value of Arab exports of medical products to Greece in 2022 increased by 15% from 2021. The Secretary-General explained that Greek companies

have invested in healthcare projects in some Arab countries, such as Egypt and Saudi Arabia. While some Arab countries have pumped investments into the Greek healthcare sector, especially in the field of medical tourism. In addition, many agreements were signed between Arab and Greek universities to exchange students, professors and scientific research programs. Joint conferences and workshops are also regularly held on topics related to public health.

He noted that Greece provided humanitarian aid to Arab countries in emergency situations, such as natural disasters and wars. This aid included medicines, medical equipment, and specialized medical teams.

He said that in light of this reality, this conference represents an important milestone in strengthening close relations between the Arab world and Greece in a vital sector: health care. In this field, the Arab-Hellenic Chamber of Commerce has consistently demonstrated that our region has a rich history of cooperation, especially in the field of striving for scientific progress. For centuries, the Arab world and Greece have been pioneers in the field of medicine and pharmacy, contributing significantly to

the development of global health and making invaluable contributions to medicine and pharmaceutical industries, which have shaped the features of these two fields to this day.

He considered that today, as we face unprecedented challenges, including the repercussions of epidemics and ongoing global tensions that have affected our economies and health systems, it has become extremely important to renew our commitment to cooperation and joint growth. This represents a unique opportunity for the Arab world and Greece because we have the necessary resources: skilled minds, natural resources, and strategic geographic proximity. By joining forces, we can advance our cooperation in all aspects of healthcare, from drug development and cutting-edge research to hospital modernization and knowledge exchange. This conference represents an ideal platform to explore these possibilities, discuss ways to enhance our cooperation in the pharmaceutical industry, enhance research partnerships, and ensure good practices effective in hospital procurement. In addition to exchanging experiences, transferring knowledge, and celebrating successful stories that pave the way for a brighter future in the field of Arab-Greek health care.

Dr. Khaled Hanafi stressed that the Federation of Arab Chambers of Commerce firmly believes in the enormous potential of this partnership and we are confident that the discussions that will take place during this conference will be both useful and constructive. I encourage everyone to actively participate, share their experiences, and build new relationships in order to make this the beginning of a new era of cooperation in the healthcare sector, an era that builds on our common history and opens the way to a better health future for both the Arab world and Greece.

Source (Union of Arab Chambers)